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§ 6  

Val av justerare 
-- - 

Beslut  
Froni Isaksson, PRO Mönsterås, utses att justera protokollet. 
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§ 7  

Frågor från pensionärsorganisationerna 
-- -- 

Beslut  
Pensionärsrådet lägger informationen och svaren till handlingarna. 

Sammanfattning   
SPF seniorerna har skickat in om  

• Önskemål från Ålem; anskaffning av ca 4-5 sittbänkar/soffor utmed gångstråken. 
Förslag på placering, redovisas på mötet. 

Teknisk chef Anette Elmgren Petersson tar med sig önskemålet  

• Veckomatsedel i dagstidning önskvärt, bl.a. Högsby visar i dagstidningen 

Teknisk chef Anette Elmgren Petersson svarar att detta ska ske  

• På hemsidan finns matsedeln i alla grannkommuner angiven, så även i vår kommun, 
men inte lätt att hitta tyvärr. 

Teknisk chef Anette Elmgren Petersson svarar att även detta ska ske 

• Hur ser personalsituationen ut inför sommaren, äldreboende och hemtjänst? 

Socialchef Patrik Hedström svarar att rekrytering har gått bra och det är cirka 40-50 personer 
som ska rekryteras till äldreomsorgen och cirka 10-15 personer till omsorgen. Det inkommer 
ansökningar hela tiden och det finns ett flertal av dessa som har erfarenhet och alla nya får 
en basutbildning och att det alltid ska finnas en ordinarie personal på plats. 

• Återkommande uppmaning om språkutbildning och förbättringsåtgärder, stor 
säkerhetsrisk annars. 

Socialchef Patrik Hedström svarar att kommunen arbetar med språk- och dokumentombud 
och har prioritet på frågan 

• Hur får vi upplärd vårdpersonal att stanna kvar i kommunen?  

Socialchef Patrik Hedström och socialnämndens ordförande Håkan Spärlin (C) svarar att det 
finns ett riktat uppdrag till socialförvaltningen och barn- och utbildningsförvaltningen att 
locka fler till vård, skola omsorg. Kommunen arbetar även med befintlig personals 
förutsättningar. En plan finns för rekrytering. Målet om utbildad personal är dock svårt 
eftersom andra kommuner har lägre krav. Det kan beslutas om att ta bort krav om utbildad 
personal innan anställning. Utbildad personal är idag mellan 80-85 procent. Utbildningstiden 
är 3 år för utbildning men äldreomsorgslyftet är individuellt och där kan man arbeta 50 
procent under tiden. 

• Försäkringsfrågor; Vilket försäkringsskydd finns när olyckan inträffar i allmänna 
utrymmen på äldreboende? Vilket försäkringsskydd finns för de boende i sin privata 
del? Har alla/behöver alla på äldreboendet en egen hemförsäkring? 

Socialchef Patrik Hedström svarar att när man flyttar in i särskilt boende, tecknas 
hemförsäkring. Vad som gäller för allmänna ytor är oklart - här finns inget klart svar, reglerna 
är olika mellan olika försäkringsbolag. Frågan reds ut med hjälp av Söderberg och Partner. En 
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händelse är grunden till frågan när ett fönster lossnade och landade på en brukare i en 
allmän yta. Eftersom särskilt boende är en egen hemslösning men vi kan inte begära att alla 
gör detta. 

PRO i Mönsterås har lämnat in följande frågor 

Har vi i Mönsterås kommun en äldreplan för dessa frågor.  

• Långa köer, bättre tillgänglighet och kortare väntetider samt basundersökning av 
ohälsa i munnen. Lång väntan på akutsjukvård. Ett hot mot äldres hälsa och 
livskvalitet  

Socialchef Patrik Hedström svarar att Folktandvården har haft utbildning i munhälsa som 
informerats till Äldreomsorgen under 2023. Särskilt boende har utlagd läkarmottagning 
tillsammans med primärvården som gör hembesök.  Genom dessa besök hamna man inte lika 
lätt på akutsjukvården. Palliativ vård fungerar bra med hemsjukvård och nära samarbete 
kommun-region. 

• Vårdskador, undernäring och ökad patientsäkerhet inom äldreomsorgen. 

Socialchef Patrik Hedström svarar att i Mönsterås är det ovanligt med tryckskador. Det är 
viktigt med kost och nutrition och där har kommunen ett bra arbete. Kommunen arbetar 
även med fallprevention.  Det finns en nationell handlingsplan för ökad patientsäkerhet 
utifrån denna tar Mönsterås fram handlingsplaner och arbetar med detta under 2024. En av 
delarna är att sjuksköterskorna ska utgå från särskilt boende, vilket ökar tidigt stöd och ger 
högre kompetens på plats. Mönsterås involverar sjukgymnast för att hjälpa undersköterskor i 
tidigt stadie. 

För att utöka svaret om kost och nutrition bjuds kostchef Maria Pedersen in till nästa 
pensionärsråd för att svara på frågor 

• Överdriven medicinering, med skärpt uppmärksamhet kring läkemedelsanvändning 
hos äldre.  

Socialchef Patrik Hedström svarar att läkemedelsgenomgångar med farmaceuter, 
sjuksköterskor och läkare, vilket ger en bättre kontroll på medicinering. Utredning finns 
från Socialstyrelsens som visar att det finns ojämnheter, socialchef har dock inte svar på 
mötet om detta. 

 
• Äldre tvingas vänta långa perioder i köer till särskilt boende. Där har väntetiden efter 

biståndsbeslut ökat med 11dgr, till totalt 64dgr under 2023. 

Socialchef Patrik Hedström svarar att i Mönsterås klaras kraven om verkställdhet. Dock finns 
vissa specifika önskemål kan göra att det tar längre tid. Väntetiderna minskade markant när 
Solhem öppnade. Korttiden kan emellanåt vara en trång sektor 

 
• Hur hanteras hyreshöjningar på äldreboenden i kommunen. Oskäliga höjningar hotar 

– men den boende kan säga stopp, i samråd med hyresgästföreningen. Särskilt 
boende är en biståndsbedömd omsorgsinsats enligt socialtjänstlagen, men det är 
också ett boende i hyresrätt. Personer som bor i särskilt boende är också hyresgäster. 
”Vi förstår att kommunerna har en ansträngd ekonomisk situation och ser över alla 
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möjligheter att stärka budgeten. Att rulla över bördan på samhällets sköraste i form 
av oskäliga hyreshöjningar i särskilda boenden duger emellertid inte”. 

Socialchef Patrik Hedström svarar att hyresavtalen skrivs vid respektive boende. Kommunen 
följer den förhandling som görs mellan Mönsterås bostäder och hyresgästföreningen. 
Kommunen tar med frågan och skickar med svaret i protokollet 1 juni 2024 höjning med 5,8 
%. 2025 höjning med 4,4 %. Samma utveckling som Mönsterås bostäder. 

 

PRO Ålem har lämnat följande frågor 
 

• Hur ser det ut om ca 5år i kommunen? Hur många äldreboenden behövs det? Finns 
personal? 
 

Socialchef Patrik Hedström tittar på detta men måste ha mer underlag för att kunna svara 
korrekt. Det är vanligt att personer flyttar in sent till särskilt boende. Socialchefen har 
idag inte vinkling på hur planen kommer se ut. Dock finns bra statistik för på 
åldersstrukturen. Trygghetsboende kan vara något som är mer attraktivt än särskilt 
boende för många och framförallt som alternativ. Idag finns riktlinjer som vi arbetar efter 
men ingen plan. Mönsterås Kommun tar tacksamt emot synpunkter till nya 
bostadsförsörjningsprogrammet. Tillgänglighet diskuteras och är en viktig fråga. 

 
• Sommarvikariers språkkunskaper, och utbildning? 

 
Socialchef Patrik Hedström svarar att kommunen arbetar med språkombud och har prioritet 
på frågan. Det finns ett flertal av personalstyrkan som har utbildning och erfarenhet och alla 
nya får en basutbildning och att det alltid ska finnas en ordinarie personal på plats. Målet om 
utbildad personal är dock svårt eftersom andra kommuner har lägre krav. Det kan beslutas 
om att ta bort krav om utbildad personal innan anställning. 

 
• Möjligheten för PRO att vara med när det ska beslutas om frågor som rör oss. 

 
Kommunstyrelsens ordförande Anders Johansson (C) påpekar att pensionärsrådet och 
föreningarna inom PRO och SPF ofta är med som remissinstans på de stora frågorna. 
 

• Bänkarna vid Alsteråskolan behöver översyn, och någon bänk från Torshaga till 
affären. 

 
Teknisk chef Anette Elmgren Petersson tar med sig önskemålet  
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§ 8  

Aktuellt från socialnämnden 
-- -- 

Beslut  
Penisonärsrådet lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning   
Socialchef Patrik Hedström och socialnämndens ordförande Håkan Spärlin (C) informerar om 
aktuellt från socialnämnden. Socialchefen har nu arbetat i drygt en månad och har mycket 
arbete med introduktion och att sätta sig in i ärendena som pågår. De två största områdena 
som arbetas med just nu är ekonomi och kvalitets- och patientsäkerhetsberättelsen. 
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§ 9  

Aktuellt från kommunen 
-- -- 

Beslut  
Pensionärsrådet lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning   
Ordförande Anders Johansson informerar om att det främst är ekonomiska frågor som är 
aktuellt just nu. Arbete pågår med delårsrapporten för april månad. Budgetarbetet är i en 
intensiv fas och kommer att beslutas av kommunfullmäktige i juni månad. 
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§ 10  

Remiss till pensionärsrådet: Strategisk plan 
-- -- 

Beslut  
Pensionärsrådet lägger informationen till handlingarna 

Sammanfattning   
Kommunchef Fredrik Johansson föredrar om kommunens Strategiska plan som är ute på 
remiss och med i handlingarna till dagens möte. Med utgångspunkt i rådande 
omvärldstrender, de globala målen, kommunens förutsättningar och de utmaningar vi står 
inför har vi tagit fram en strategisk plan för Mönsterås kommun. Den ger en vision för 
framtidens Mönsterås kommun, och visar kommunens strategiska utvecklingsområden och 
vilka långsiktiga inriktningar som kommunen behöver kraftsamla kring och arbeta utifrån de 
kommande fyra åren, på väg mot 2040.  

Strategin bygger på att vi som bor, verkar och vistas i Mönsterås kommun gemensamt bidrar 
till kommunens utveckling: en utveckling som är bra för människorna, miljön och ekonomin 
och som sätter helheten och framtiden i fokus.  
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ledamot: Froni Isaksson

Kommunchef: Fredrik JohanssonKommunalråd : Anders Johansson
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